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  LAHOLMS KOMMUN PROTOKOLL   

  Ungdomsforum Salarna 403 och 405, Våxtorpsskolan 

  Dnr KS 2023–22/180 
  

  PROTOKOLL UNGDOMSFORUM 
 
Plats och tid  Salarna 403 och 405, Våxtorpsskolan 231208, 10.00-12.00 

  
Ungdomar Ebba Hellstrand, Lagaholmsskolan 

Olivia Lämpegård, Lagaholmsskolan 

Ebba Dagvik, Lagaholmsskolan 

Elin Gauffin, Lagaholmsskolan 

Gustav Appelgren, Våxtorpsskolan 

Hilda Einarsson, Våxtorpsskolan 

Isabella Grufman, Våxtorpsskolan 

Mattias Plichta, Våxtorpsskolan 

Jerry Nagy, Veingeskolan 

Alvar Jardelid, Veingeskolan 

Melker Ohmes, Veingeskolan 

Erica Larsson, Osbecksgymnasiet 

Filip Arvidsson, Osbecksgymnasiet 

Josefin Gustafsson, Osbecksgymnasiet 

Nicolas Scheil, Osbecksgymnasiet 

Tess Hagström, Osbecksgymnasiet 

Elin Bengtsson, Osbecksgymnasiet 

 

Politiker Thor Gunnar Bjelland, ordförande samhällsbyggnadsnämnden  

Kjell Henriksson, förste vice ordförande kommunstyrelsen 

Anita Fast, socialnämndens ordförande 

Gudrun Pettersson, kultur- och utvecklingsnämndens ordförande 

Åke Hantoft, barn- och ungdomsnämndens ordförande  

      
Övriga deltagande Mats Altemyr, fritidschef 

  Felicia Campbell, Ungilaholm 

Patrik Johnsen Ahmliden, Ungilaholm  

Ander Einarsson, kommunchef 

Annika Kharraziha, kulturchef 

Andreas Meimermondt, samhällsbyggnadschef 

Daniel Johansson, socialchef 

Mikaela Tärnås, lärare Lagaholmsskolan 

Viktoria Nilsson, praktikant 

Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
Ordförande  __________________________________ 

 Mattias Plictha, mötesordförande 

 
Sekreterare                  __________________________________ 

 Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
Justerande  __________________________________ ,  

  Nicolas Scheil Lagaholmsskolan



 
 
 

1. Mötet öppnas, presentationsrunda 

Thor Gunnar (TG) öppnar mötet och hälsar alla välkomna till Våxtorpsskolan. Vi sitter i 
gamla biblioteket, men det finns inga böcker här utan bara en massa ungdomskompetens, 
Alla på mötet presenterar sig.  
 

2. Val av mötesordförande, justerare + time keeper 
Mattias väljs till mötesordförande, Nicolas väljs till justerare och Josefin väljs till time 
keeper. 

  

3. Godkännande av dagordning 
Mötet godkänner dagordningen.  

 

4. Genomgång av föregående protokoll 
Sofia går igenom föregående protokoll och mötet lägger det till handlingarna. Ungdomarna 
berättar lite om sitt besök i fullmäktige. De trodde det skulle vara lite långtråkigt, men det 
var intressant. TG tyckte det var trevligt, men var lite nervös och fullmäktige skärpte sig lite 
extra.  

 

5. Workshop om ungas delaktighet och inflytande 2024 

• Vad behöver utvecklas för att fler ungdomar ska vara delaktiga? 

• Hur kan dialogen breddas och fördjupas? 

• Vilka aktiviteter vill ni se under 2024? 

• Vilka svårigheter ser ni? Lösningar?  

• Vad har ni för medskick till kommunens politiker och chefer? Vad vill ni de ska 
tänka på när det gäller barn- och ungas inflytande och delaktighet?  

 
Grupperna presenterar:  
 
Första gruppen berättar att de tycker att man ska grunda ungdomsförbund i 
kommunen.  
De tycker också att politikerna ska hälsa på i skolan. 
Ungdomsresor under 2024, till Regionfullmäktige och kanske till riksdagen.  
Svårigheter är pengar, lösningen är att spara in pengar och att få in mer pengar.  
Medskick – ungdomarna vill se resultat av sina förslag.  
Skolval gör fler ungdomar engagerade, då får man lära känna partierna och tänka mer.  
Viktigt med information om ungas delaktighet och inflytande.  
Kan bjuda in tjänstepersoner på olika möten, elevråd och annat.  
 
Andra gruppen berättar att de tycker att det krävs information till alla elever, inte bara  
till elevråden. Sociala medier, hemsidor och från pedagoger. Alla behöver mer kunskap  
om hur demokratin fungerar. De tycker att politikerna ska komma ut på skolorna.  
De pratade också om att de behövs göras tillgängligt, ska vara lätt och inte jobbigt att  
vara med.  
 
Sista gruppen pratar om att de vill utveckla är att det behöver komma ut mer  
information om vad ungdomsforum är, via sociala medier och via politiker som kommer  
till skolorna.  
Kan ha en workshop med andra ungdomar, som den idag, hur ungdomar kan få mer  
inflytande. Ungdomsforum representerar alla på skolorna men det kan finnas kloka  
idéer från andra elever.  
Hade de gärna velat besöka fullmäktige oftare, andar kan också få följa med.  
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De hade också kunnat vara med på andra möten, möten som handlar om oss barn och  
unga.  
Svårigheter handlar om att det är en svårighet i det administrativa, är en risk nu när  
barn- och ungdomsstrategen försvinner att det inte kommer att fungera lika bra.  
En viktig grej är att se till att det blir en uppföljning av sina frågor till politikerna – de vill  
se vad som händer.  
De har en massa medskick också, kring värme på skolorna, kollektivtrafiken, olika  
konstverkstäder – göra saker tillsammans ungdomar och vuxna.  
 
Läs mer i bilagan om de olika förslagen.  
 

6. Aktuella ungdomsfrågor 
 

• Information från elevråden 
 
- Våxtorpsskolan 
Körs EPA och moppe på skoltid fast man inte får, så det har de diskuterat, ett ganska 
stort problem.  
 
Kommer en utbytesstudent till skolan.  
 
De håller på att skapa ett matråd.  
 

- Veingeskolan 
De har inte haft möte.  
 
Har lämnat namnunderskrifter om att behålla skolkaféet till rektorn.   
 

- Lagaholmsskolan 
Pratade mycket om mobiltelefoner, ett stort problem att elever filmar lärare.  
 
Har även pratat mycket om duschar, bås och draperier.   
 

- Osbecksgymnasiet 
De hade stormöte den 24 november. På gång är Nobelfirande, en stor tradition på 
Osbeck.  
 
De har också pratat en del om julavslutningen.  
 
Rektorn frågade om frukost på skolan två dagar i veckan.  
 
De pratade lite om att barn- och ungdomsstrategen försvinner och att Ungilaholm ska 
ta över Ungdomsforum.  

 

• Övriga evenemang + info från Ungilaholm 
Felicia berättar att de har fiske, åker till GeKås, öppet under jullovet med mera. Anmäl 
er! 
 
Ni hittar all information på Instagram på ungilaholm. 
 

 

• Demokratiprocessen är i gång 
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Sofia berättar att demokratiprocessen är i gång. Alla som går i grundskolan kan söka 
från de 200 000 kronorna som kommunstyrelsen har avsatt. Pengarna ska gå till att 
öka trivseln på skolan, det kan vara alltifrån möbler till utflykter. Ni söker i en ny e-tjänst 
och sista datum för ansökan är den 9 februari och den 15 februari, på nästa 
ungdomsforum kommer ni att få prioritera bland ansökningarna. Demokratidagen är 
sen den 13 mars.  
 

7. Ungdomars frågor till politiken 
Hur går det med duschbåsen, undrar Lagaholmsskolan? Åke svarar att ha fick en  
uppdatering skickad till sig. Planerad ombyggnad står det nu, men frågan är när det sker. 1  
april vore ett bra datum. I Våxtorp har det kommit upp väggar i duscharna i lilla  
gympahallen. Åke ska ha ett möte med ordförande och vd:n för kommunfastigheter och ska  
lyfta detta. Målet är att vi ska ta upp frågan igen den 6 mars. Det ska vara insynsskyddat  
och det ska göras bås.  
 
Jerry undrar hur det går med kafeterian? Åke vet inte. Sofia kommenterar att rektor Peter  
kommer att försöka göra allt för att behålla kafét, så boka ett möte med honom för att få  
fler svar.  

 

8. Politikernas frågor till ungdomsforum 
Åke kommenterar att budgeten är tagen och en fråga kring högstadiet är att det är en stor 
personalstyrka, och det kommer att bli tufft framöver.   
 
Åke nämner också att han sitter i demokrati- och organisationsberedningen som bland 
annat diskuterar plan hur de ska bemöta unga. De vill ha ert resultat från workshopen vi 
gjorde idag.  
 
Beslut: Sofia skickar era idéer till sekreteraren för gruppen  
 
Gudrun undrar hur ungdomarna kan vara delaktiga i hur det blir i duschutrymmen? Det 
finns en risk att ungdomarna inte är med i den processen, då kanske det inte blir det som 
behövs. Hon hoppas att det blir tydligt vad som krävs för att eleverna ska kännas trygga 
och så omklädningsrummen används.  
 
Andreas ställer frågan om ni som elever känner att om det sätts upp bås utan insyn – 
kommer ni att duscha då? En sak som spelar in är den korta tiden man har innan nästa 
lektion. Eleverna svarar generellt att fler elever kommer att duscha.  
 
Osbeck använder också Lagaholmshallarnas duschar och de tror att fler kommer att 
duscha om det finns bås.  

 
9. Eventuella ansökningar om idépengar 

Inga inkomna, finns fortfarande ca 7 000 kr kvar för 2023.  
 
Idépengar för unga delas ut till ungdomar på högstadiet och gymnasiet som vill göra 
aktiviteter för andra unga på fritiden. Den är enkelt att söka, via en e-tjänst som kan hittar 
på www.laholm.se och ansökningarna diskuteras på Ungdomsforum innan beslut.   

 
10. Övriga frågor  

Förslag på teman för ungdomskonferensen: 
- ANDT 
- Kollektivtrafik 

 

http://www.laholm.se/
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Finns ett förslag att ha ungdomskonferensen på hösten i stället. Då är det fler ungdomar 
som kan vara med i uppföljningen av det hela. Man kan även tänka att 2024 har vi en 
konferens både vår och höst.  
 
Beslut: Två konferenser 2024 
 
Beslut: Kollektivtrafik blir tema för vårens tema – och vi breddar det till ungas mobilitet, då 
kan vi lyfta cykelvägar, motorburen ungdom.  
 
Erika Nicolas, Gustav, Hilda, Mattias ingår i arrangörsgruppen som Sofia sammankallar  
 
Möten för våren:  
 

Torsdagen den 15 februari, kl. 10.00-12.00 
Onsdagen den 6 mars, kl. 10.00-12.00 
Demokratidagen tisdagen den 13 mars, kl. 9.00-12.00 
Ungdomskonferens torsdagen den 21 mars, kl. 8.30-15.00 
Fredagen den 19 april, kl. 10.00-12.00 
Tisdagen den 30 maj, kl. 16.30, avslutning  
 
Kommunstyrelsen och kommunledningen avtackar barn- och ungdomsstrategen med en 
blomma.  
 

11. Mötet avslutas 
Mattias avslutar mötet och tackar för bra diskussioner.  
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Bilaga 
 
Workshop om ungas delaktighet och inflytande framåt 

 
Vad behöver utvecklas för att fler ungdomar ska vara delaktiga? 

• Information (om ungdomsforum, ungdomskonferens, från olika håll (Instagram, 
lärare med mera) till alla, inte bara till elevråden. 

• Besök av tjänstepersoner/politiker i klasser som pratar om ungdomsforum/politik 
etcetera.  

• Behålla ungdomsforum, politiker ska hälsa på skolor, skapa ungdomsförbund, 
skolval, mer information.  

• Mer infor om vad vi gör på ungdomsforum till elever, via sociala medier, 
politiker/tjänstepersoner till skolorna, ungdomsforum synligt i skolan 

 

Hur kan dialogen breddas och fördjupas? 
• Elevrådsrepresentanter berättar för sina klasser om vad ungdomsforum går ut på.  

• Partierna får presentera sig för elever, olika synvinklar, bjuda in tjänstepersoner.  

• Workshop med politiker och tjänstepersoner om hur unga kan vara delaktiga i 
kommunen.  

• Besöka mer kommunfullmäktige och andra möten i kommunen, så ungas 
perspektiv faktisk kommer fram.  

 
Aktiviteter under 2024? 

• Aktiviteter som lockar många, bred målgrupp, roligt, något som passar alla 

• Ökad möjlighet att besöka kommunen för unga/skolklasser, inte bara 
ungdomsforum 

• Tillgänglighet, inne/ute, utspridda aktiviteter geografiskt.  

• Klassresor till de som styr (regionfullmäktige, riksdag, regering) 
 
Svårigheter? Lösningar? 

• Brist på kunskap hos ungdomar → brist på engagemang, info krävs! Politik, 
tjänstepersoner, nämnder, hur funkar det? Möjlighet att påverka. Montrar på 
skolorna, synas och höras, in action.  

• Bekvämlighet → göra det tillgängligt, skapa engagemang till förändring 

• Barn- och ungdomsstrategens borttagande riskerar att ge minskad kunskap och 
försvåra dialog – behövs info till unga och till Ungilaholm hur dialog förs vidare och 
inte rinner ut i sanden.  

• Pengar – spara, tjäna.  

• Se till så att det administrativa funkar, exempelvis bjuda in gäster. Uppföljning av 
våra frågor och idéer genom att återkoppla om hur processen går. En förväntan att 
dialogen mellan ungdomar och kommunen fortsätter trots att barn- och 
ungdomsstrategen försvinner.  

 
Medskick! 

• Vi vill se resultat av våra förslag.  

• Fixa så att temperaturen är varmare på Osbeck och Lagaholmsskolan så man 
slipper frysa, ha jacka och kan fokusera! 

• Något projekt där ungdomarna kan vara med 
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• Sätt upp duschbås i Lagaholmshallarna! 

• Förbättrad dialog med kollektivtrafiken 

• Fler saker att göra i kommunen, framför allt för mellanstadieelever och 
gymnasieelever.  

• Få vara med i beslut som rör oss, barn och unga!  

• Glöm inte fika!  

• Behåll Sofia!  


